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URUNK BEMUTATÁSA                              A év                       1– 4 oldal 

 

GYERTYASZENTELŐ 

BOLDOGASSZONY ÜNNEPE 

 

Olv.: Mal 3,1-4 – Zsid 2,14-18 – Lk 2,22-40 

Jézus bemutatása a templomban 

                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

GYERTYASZENTELÉS 

 

Kedves Testvérek! Gyertyaszentelés a folyosón történt, majd Imre Atya és a ministránsok 
bevonulnak a templomba: Induljunk békességben, hogy találkozzunk az Úrral! Igen nagy a 

sötétség! Ez a mai ünnep arra szólít fel bennünket, hogy gyújtsunk fényeket. Isten azért küld 
minket a világba, hogy oszlassuk el a sötétséget! Emberi életünk találkozások története. 
Emberi találkozásaink a világosság jegyében történjenek!  
 

Isten azt várja tőlünk, 
hogy áldozatos cselekedeteink által  

világosságot gyújtsunk az emberek életében! 
Imre Atya szenteltvízzel meghinti a híveket! 

 

Ma ehhez a küldetésünkhöz kérjük az Isten segítségét! 

 

Könyörögjünk 

Mindenható, örök Isten! Egyszülött Fiadat ma emberi testünk valóságában mutatták be 
templomodban. Tisztítsd meg szívünket, hogy méltók legyünk egykor mi is megjelenni 
előtted, a mi Urunk, Jézus Krisztus, a Te Fiad által, aki veled él és uralkodik a Szentlélekkel 
egységben Isten mindörökkön örökké.                                                                               Amen 

 

A gyertyát el lehet fújni. Most már nem a gyertyára van szükség a kezünkben, hanem valóban 
az életutunk tetteire. Ahogy már kértem, gondolkodjunk el azon, hogy mennyi fény gyúl a mi 
cselekedeteink által az emberek szívében ezen a Földön. 
 

 

Szentbeszéd 

 

Ma azok ünnepelnek, akik várnak a világ megváltására! 

 

Kedves Testvérek! Sajátos világban élünk. A technikai civilizáció világában élő emberek 
sajátos világot teremtettek maguknak. Ezt a világot Isten nélkülinek gondolják el. Az ember 

agyának és kezének műve sok mindent alkot ebben a világban és úgy gondolják, hogy ez elég 
is. Isten nélküli világot teremtenek maguknak és ebben a világban nincs helye az Istennek. 
 

Következésképpen ennek a világnak az emberei nem várják a világ megváltását,  
mert úgy gondolják, hogy tudnak ők teremteni egy boldog világot. Ez a hallatlan beképzeltség 
és öntudat, magabiztosság határozza meg ennek a világnak a mindennapjait, ugyanakkor 
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egyfolytában panaszkodnak, hogy milyen nagy a sötétség. Valóban nagy a sötétség és ezt a 
sötétséget az ember okozza. Majdnem világvégi hangulatot teremtenek.  
 

Mi mégis azért vagyunk itt, mert mindenek ellenére hiszünk a világ megváltásában!  
Hiszünk abban, hogy az ember az Isten segítségével képes egészségesen gondolkodni, képes 
egészséges emberi kapcsolatokra, következésképpen képes olyan világot teremteni, formálni, 
alakítani Isten segítségével, amely világ embernek való!  
 

Az elmúlt vasárnapok gondolata: mennyire fontos nekünk az Istennel való találkozás? 
Jézus értünk lett emberré, azért jött, hogy megváltoztassa a világot, megváltoztassa az emberi 
gondolkodásunkat. Jézus abban akar nekünk segíteni, hogy új szemléletünk legyen, új módon 
gondolkodjunk önmagunkról, egymásról, a világról. Említettem a szentmise bevezetőjében: 

mi emberek találkozásokban élünk. Ezek az emberi találkozások jelentik az életünket.  
Olyan az életünk, amilyenek a találkozásaink.  
 

A mai ünnep arra szólít fel, hogy áldozatos gondolkodásunk, cselekedeteink révén 

világosságot gyújtsunk egymás életében! Ugyanis sötétségben nem lehet élni! 

 

A sötétség erkölcsi fogalom. A sötétség olyan világ, amely világot betöltik a szubjektív 
gondolkodású, önös gondolkodású emberek. Olyan világ, amelyben az emberek magukra 
gondolnak elsősorban. Ez akkora sötétséget teremt, hogy kibírhatatlan. Egyszer csak eljutunk 
oda, hogy elegünk van az egészből. Mennyit emlegetik ezt. 
 

A mai ünnep arra biztat bennünket, hogy találkozzunk Jézussal! 
Akik Jézussal találkoztak, azok mind megváltoztak gondolkodásukban, életvitelükben. 
Gondoljunk Keresztelő Jánosra, aki egyik nap a büntető, bíró Istenről prédikált. Másik nap 
arról beszélt, - mert találkozott Jézussal – hogy az Isten Báránya, aki az irgalmas Isten követe.  
Jézus találkozik emberekkel, apostolok lesznek. Egy pillanat elegendő ahhoz, hogy ezek az 

emberek mindenről másképp gondolkodjanak, önmagukról, arról, amivel foglalkoztak. 
 

Jézus vonzásába kerültek, ők lettek az emberiség apostolai! Ők hozták el Európába 
Jézus örömhírét, ami a Vele való találkozás nyomán születik bennünk! 

 

Jézus találkozott idős emberekkel, Simeonnal, Annával. Ez a két ember arról beszélt, hogy 
most már beteljesedett az életük. Úgy tekintenek vissza az életükre, hogy nem volt hiábavaló. 
Jó lenne, ha a ma élő idős emberek így tudnának visszatekinteni az életükre, de nekik 

nehezebb, mert Simeon, Anna prófétaasszony várták a találkozást Jézussal. Ezért tudott 
beteljesedni az ő életük a Jézussal való találkozásban.  
 

A kérdés ez: Föl tudunk-e nőni a Jézussal való találkozásunk nyomán? 
Mindannyian találkoztunk Jézussal, ma már ezt nem tagadhatja senki, itt Európában 
különösképpen nem. Mindenki tudja, ki Jézus! Mindenki tudja, mi Jézus igazsága, mi az a 
világ, amit ő teremtett számunkra! Tehát senki nem térhet ki! 

 

Azt hallottuk az evangéliumban: Sokak romlására lehet Jézus! Aki mindezek 
ellenére semmibe veszi ezt a lehetőséget, sajnáljuk, tönkre tette a maga életét! 

 

Majdnem azt mondom, ez lenne a legkevesebb, mert nincs magánélete az embernek! 
Olyanok a kapcsolataink, amilyenek vagyunk. Az istentelen ember nem tud istenes 

kapcsolatokat teremteni a másik emberrel. Pedig arra vágyakozunk. Hányszor találkozom itt a 
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kórházban betegekkel, akik valami istenit várnak az orvostól, a nővérektől, a másik embertől. 
Közben ő maga az egész életét távol éli az Istentől, az emberektől is, önző életet él. 
 

Most, amikor ő bajban van, akkor segítsen az Isten. Nem így működik, Isten bennünk van! 
Isten a találkozásainkban jelenik meg. A kérdés az: hajlandók vagyunk-e egészségesen 
gondolkodni? Ezen múlik minden. Beteg a gondolkodásunk. Az erkölcsi válság a lélek 
betegsége. Betegek vagyunk, önzők, magunknak élünk. Ez az ember alapbetegsége. A kérdés 
az, akarunk-e egészségesen gondolkodni, értelmezni az életünket, emberi kapcsolatainkat?  
 

A mai ünnep erről szól, Jézus élete a példa: engedelmes az Isten akaratának!  
Jézus, aki teljesíti a törvényt, aki értünk lett Emberré, aki megosztotta velünk a földi 
életet és mindenkivel csak jót tett. Itt a példa! Nincs más út!  
Egészséges gondolkodás az, hogy az ember olyan kapcsolatokat alakít ki,  
amely kapcsolatokban ő teljes egészében benne van, vagyis rámegy az élete! 

 

Ha kapcsolatában nem kihasználni akarja a másik embert, hanem érte él, 
akkor rájön arra, hogy mi az életének az értelme, de erre rámegy az élete! 
Megismeri azt, amit boldogságnak mondunk! E nélkül nincs boldogság!  
E nélkül nincs értelme az életünknek! Nincs más út! 

 

Ez a mai ünnep erről szól. A mai ünnep a találkozások ünnepe. Jézus találkozása az 
emberekkel, az egész emberiséggel és egyes emberekkel. A magyar ember mit tesz? Gyertyát 

szentel, gyertyaszentelő Boldogasszony! Senkinek nem jut ilyen az eszébe, csak a magyarnak. 
Senkinek nincs olyan gazdag nyelve, mint amilyen gazdag a mi nyelvünk.  
 

Gyertyaszentelő Boldogasszony! Itt van előttünk a gyertya, itt az életünk képe! 

Fényt akarunk a sötétségben, akkor meg kell gyújtani a gyertyát és elfogy! 

 

Ha mi egészséges kapcsolatokat akarunk egymással, akkor abban el kell fogynia az 
életünknek. Különben hazudozunk egymásnak, becsapjuk egymást. Ígérgetünk egymásnak, 
közben egész másra gondolunk. Ez a sötét, beteges gondolkodás. A magyar ember kezébe 
veszi a gyertyát és nézi, igen elfogy. Ha nem gyújtják meg, akkor megmarad, de minek? 

 

A mai napon a kérdés ez, akarunk-e egészségesen gondolkodni? Akarunk-e egészséges 
emberi kapcsolatokat? Akarunk-e a sötétség helyett világosságot? Meg akarjuk-e szüntetni az 
erkölcsi válságot, a sötétséget, a beteges gondolkodást? Vagy ragaszkodunk hozzá és közben 
egyfolytában jajongunk. Jézus azt akarja, hogy megváltozzon a gondolkodásunk, egészséges 
legyen. Sajnos, az a világ, amelyben mi itt most élünk, nagyon beteg világ. 
 

Nagyon beteg lett ez a világ, az impulzusok világa!  
Mindenki, az öregember is fiatal akar maradni. A fiatalember számára igen fontosak az 
impulzusok, de a fiatalság olyan betegség, amely egyszer csak megszűnik, mert jó esetben a 
fiatal egyre öregszik. Akkor az impulzusokat fölváltja a stabilitás. A fiatalember impulzusok 
világában él. Mi van akkor, ha elmúlik 20 éves és elkezd gondolkodni a jövőjéről?  
 

Akkor bejön az impulzusok helyett a stabilitás, mert stabilitás nélkül nem lehet 
emberi kapcsolatokat létesíteni! A kapcsolatok lényege a stabilitás! 

 

Föl kell ülni a villamosra. A fiatalok füléből lógnak a madzagok, ülnek a villamoson és 
simogatják a telefonjukat. Mintha egyedül ők lennének a világban. Milyen lehet ezeknek az 
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otthonuk? Otthon hogyan élnek? Milyenek az emberi kapcsolataik ezeknek az embereknek? 
Impulzusok világa. Fiatalok esetében még meg is értjük. Az öregek is ugyanúgy simogatják a 
telefonjukat és nem törődnek senkivel. 
 

Át kell menni a kórházba, az emberek kapaszkodnak az életükbe, a betegségből meg akarnak 
szabadulni. Az összes öregember kezében ott vannak a bulvár szennylapok, azokat olvassák. 
Impulzusok, beteg világ, föl se nőttek, ezekre mondják, hogy infantilis, nem a korának 
megfelelően gondolkodik. Megragadt öregségében a fiatalságának szintjén.  
 

Nézzenek valamit a televízióban, már meg is szakítják, mert reklámok jönnek, impulzusok. 
Aki beszél, impulzusokkal bombázza a hallgatóit, az emberek úgy gondolják, igaza is van, 

mert annyit beszél és oly sokszor beszél. A negatív figurákat nézetik velünk a televízióban is. 
Minek? Ezeknek a következménye: nem a teljesítmények alapján döntünk, hanem impulzusok 
alapján. Beteg gondolkodás, beteg világ. A kérdés az, hogy akarunk-e valamit?  

 

Gondoljanak a bolognai szörnyűségre! A világ első egyetemének a hallgatói Szeplőtelen 
Fogantatás ünnepén mocskolják a Szűzanyát, mocskolják a keresztényeket. Amikor leállítják 
őket – mert volt egy normális gondolkodású professzor is – akkor közli a fiatal vezér, hogy ő 
úgy gondolta, szekularizált világban él, vagyis Isten nélküli Olaszországban és azt tehet, amit 
akar. Ez beteg világ, ahol valaki úgy gondolja, hogy azt tehet, amit akar, a többi szenvedjen 
tőle, mert ő azt teszi, amit akar. Ez a sötétség! 
 

Gyertyaszentelő Boldogasszony ünnepe van! 

A Krisztussal való találkozást ünnepeljük! 

Készüljünk föl az egymással való találkozás örömeire! 

Ennek egyetlen útja van: 
áldozatos szeretetünkkel világosságot gyújtunk 

a másik ember életében! 

Akkor nő a világosság a sötétségben, 
mert ez az egyetlen éltető fény! 

 

Kívánom mindenkinek, hogy legyen ilyen fényt hozó, 
akkor már nem hiába születtünk! 

 

+  A M E N  + 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! 
Tegnap Bécsben köszöntünk el az előző tartományfőnökünktől, akinek megadatott, hogy az 

Úrban hunyhatott el. Nagy ajándék, az ember néha látja azt, hogy milyen nehéz meghalni is. 
Nem olyan magától értetődő. Néha gondoljunk halálunk utolsó pillanatára. Nem véletlen, 
hogy ilyen imádságok születtek az emberek szívében, hogy halálunk óráján imádkozz értünk! 
 

Isten segítsen bennünket, 
hogy addig legyenek találkozásaink egymással Istenben! 

 

Holnap Szent Balázs püspök ünnepe van, amikor Balázs áldást kapunk! 

Kultúrkörünkben ennek sajátos üzenete van! 

 


